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Zápis z 272. zasedání AS FP TUL konaného dne 12. 5. 2025 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Jan Berki, Anna Habánová (od bodu 2), 
Klára Kuprová, Magda Nišponská, Martin Slavík, Jiří Šmída (od bodu 2), Kateřina Váňová 

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Marek Mroček, Eva Rusínová, Ema Sochová 

Omluveni: P. Peldová  

Hosté: Aleš Suchomel, Jan Picek, Eva Kuželová Košťáková, Miroslava Kovaříková, Ivana 
Cvrčková  

Ověření zápisu: K. Váňová  

Program 272. zasedání AS 

1. Schválení zápisu z 271. zasedání  
2. Žádost o udělení akreditace programu CŽV Studium pedagogiky pro učitele druhého 
stupně základní školy a učitele střední školy, včetně plánu evaluace a osvědčení o studiu. 
3. Žádost o udělení akreditace bakalářskému studijnímu programu Nanotechnologie a 
bioinženýrství. 
4. Žádost o udělení akreditace NMgr. studijnímu programu Nano a mikrotechnologie. 
5. Rozdělení finančních prostředků Fakulty přírodovědně-humanitní a pedagogické TU v 
Liberci na rok 2025. 
6. Různé 
 

Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 5 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Schválení zápisu z 271. zasedání 

Schváleno (KP: 5 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

V zápisu opravit M. Slavík. 

ad 2) Projednání Žádosti o udělení akreditace programu CŽV Studium pedagogiky 
pro učitele druhého stupně základní školy a učitele střední školy, včetně plánu 
evaluace a osvědčení o studiu. 

Program představila garantka programu M. Kovaříková. Zajištění předmětů leží na KPP, 
program podporuje provázanost pedagogiky, didaktiky a praxe. Jsou zde čtyři cílové 
skupiny: český jazyk, cizí jazyky, společenskovědní obory a STEM obory. Praxe je 
v rozsahu 150 hodin. Děkan poděkoval kolegům za přípravu, jde o jednu z možných cest 
k učitelské profesi, dříve nazývanou dlouhá DPS. Jde o program v režimu samoplátců. 
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Dříve ho zajišťovalo CDV, proto jsou v materiálu částečně externisté. J. Berki namítl, že 
bychom rádi zajistili výuku bez externistů, M. Kovaříková slíbila, že zapracuje do návrhu.  

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály programu CŽV Studium pedagogiky 
pro učitele druhého stupně základní školy a učitele střední školy a doporučuje děkanovi 
jejich předložení vědecké radě po zapracování připomínek. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 3) Žádost o udělení akreditace bakalářskému studijnímu programu 
Nanotechnologie a bioinženýrství. 

Studijní program představila E. Kuželová Košťáková. Uvedla, že program se převádí z FM 
na naši fakultu. Na dotaz M. Nišponské objasnila náplň předmětu Úvod do studia, na jehož 
výuce se bude podílet KPP.  

M. Mroček vznesl dotaz ohledně výuky cizích jazyků: zvažovaly se kromě angličtiny i jiné 
jazyky? E. Kuželová Košťáková odpověděla, že angličtina je považována za nezbytnou 
a jiné jazyky se nezvažovaly. Pokud by měl student zájem o jiný jazyk, může si ho zapsat 
jako volitelný předmět. V programu jsou k dispozici dvě úrovně angličtiny, aby nebyla 
jazyková bariéra překážkou. M. Mroček dále upozornil na absenci předmětu typu 
Zpracování elektronických dokumentů. Bylo upřesněno, že tyto dovednosti se vyučují 
v rámci úvodních předmětů a cvičení. Pomoc studentům v této oblasti poskytne také paní 
M. Zizienová z knihovny. 

K. Kuprová poznamenala, že listy B3 u fyzikálních kurzů mají jinou strukturu než ostatní. 
Proděkanka přislíbila, že dokument bude upraven, doplněn o aktuální publikace a další 
náležitosti. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály bc. studijního programu 
Nanotechnologie a bioinženýrství a doporučuje děkanovi jejich předložení vědecké radě.  

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 4) Žádost o udělení akreditace navazujícímu magisterskému studijnímu 
programu Nano a mikrotechnologie 

J. Šmída doporučil, aby se zvážil větší prostor k výuce angličtiny v rámci SP. E. Kuželová 
Košťáková reagovala, že původně navrhovala, aby se celý program vyučoval v angličtině, 
zejména s ohledem na přípravu studentů na doktorské studium, kde je angličtina velmi 
důležitá. Studenti však navíc absolvují celosemestrální praxi v zahraničí, kde si jazykové 
dovednosti dále zlepší. 

J. Šmída ocenil celkovou koncepci programu, ale upozornil, že částečně půjde o tzv. 
servisní výuku. Děkan dodal, že nanotechnologie je "vlajkovou lodí" univerzity, ale o tento 
program žádná jiná fakulta neprojevila zájem. Pro naši fakultu to znamená výhodu: 
program výrazně zvýší průměrný KEN (koeficient ekonomické náročnosti). Uvedl, že 
nemáme ambice se dále rozšiřovat – cílem je spíše dokončit profilaci v oblasti 
bioinženýrství. Situace na Katedře fyziky je opačná: část fyzikálních předmětů byla 
převedena na FM kvůli vysokým KEN. FM si nepřeje, aby KFY vyučovala velké 
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přednášky, protože by to negativně ovlivnilo rozpočet fakulty. Nicméně i ve schvalovaném 
programu se s účastí KFY na výuce počítá. 

J. Picek poznamenal, že to souvisí s historickými začátky fakulty, kdy vznikaly 
přírodovědné katedry zajišťující servisní výuku, neboť univerzita nemá samostatnou 
přírodovědeckou fakultu. J. Berki doplnil, že otázka servisní výuky bude předmětem 
dalších diskusí v senátu TUL. Zmínil i snahu transformovat CXI směrem k přírodovědecké 
fakultě. 

K. Kuprová navrhla kontaktovat paní Kurťákovou a konzultovat s ní použití zkratek pro 
rozsah výuky ve STAGu. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály NMgr. studijního programu Nano a 
mikrotechnologie a doporučuje děkanovi po zapracování připomínek jejich předložení 
vědecké radě.  

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 4) Rozdělení finančních prostředků Fakulty přírodovědně-humanitní a 
pedagogické TU v Liberci na rok 2025. 

Děkan J. Suchomel informoval, že rozpočtu předcházelo zasedání Rozpočtové rady TUL. 
Příspěvek na vzdělávací činnost vzrostl, naopak institucionální podpora klesla. Zvýšily se 
režijní náklady a příjmy fakulty z MŠMT poklesly o dva miliony korun. Čistý nárůst 
prostředků na katedry činí přibližně 2,5 %, přičemž fakulta částečně rozdělila své rezervy. 
Peníze směřují především na podporu tvůrčí činnosti. Pokračují fondy 
na internacionalizaci a další tři specifické oblasti. Nově bude zaveden ukazatel R, který 
se bude rozdělovat podle počtu studentů. 

Vysoké vytížení ve výuce má KTV, což je výkon chvályhodný, ale dlouhodobě 
neudržitelný. KBE má aktuálně záporný výsledek kvůli zpožděnému započítání 
vědeckých výstupů – fakulta ji však plánovaně podporuje. U KNJ výrazný nárůst způsobil 
jediný publikační výstup kolegy Novotného, což poukazuje na slabinu systému. Režie 
fakulty klesly, u KTV naopak vzrostly kvůli započtení vnějších sportovních ploch. Tato 
metodika byla projednána s bývalým kvestorem. Na některých katedrách se začaly tvořit 
rezervy z HV, podle děkana by ale měly být prostředky raději využity na adekvátní mzdy. 

J. Berki komentoval meziroční rozdíly způsobené výskytem excelentních publikací. 
J. Picek doplnil informace o jejich započítávání. J. Berki se dále ptal na nárůst výuky, např. 
na KMA děkan potvrdil, že počet studentů se zvýšil i na jiných fakultách. Přesun výuky a 
pracovníků z KPP na KPV rovněž ovlivnil rozpočet. 

M. Mroček se dotázal na záporné výsledky KAJ, které souvisí s personálním posílením 
při zavedení SP Anglofonní studia. J. Picek upozornil, že jazyková výuka je nákladná kvůli 
množství předmětů, přičemž KEN je nízký. 

J. Šmída otevřel otázku výše fakultních režií. J. Picek uvedl, že se počítají jako procento 
z celkově přidělených prostředků. J. Berki ocenil přípravu rozpočtu, ale poukázal na 
nepoměr – některé větší katedry zaznamenaly pokles, menší naopak růst. J. Picek 
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reagoval, že každá katedra obdržela mírné navýšení. Děkan doplnil, že s ukazatelem R 
by měl rozpočet dále růst, ideálně alespoň na úroveň inflace. 

Usnesení: AS FP schvaluje Rozdělení finančních prostředků Fakulty přírodovědně-
humanitní a pedagogické TU v Liberci na rok 2025.  

Schváleno (KP: 6 pro, 0 proti, 1 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 5) Různé 

Rozvrhy kombinovaného studia: děkan informoval, že byla ukončena spolupráce 
s J. Kopalem a rozvrhy nyní zajišťují M. Cvrček a L. Tůma, včetně kombinované formy ve 
STAGu. Vše je již připraveno, a děkan vyjádřil spokojenost – situace se výrazně zlepšila 
oproti dřívějšímu provizoriu. Rozvrhy pro kombinovanou formu na akademický rok 
2025/26 jsou hotové už v květnu. 

Příští zasedání 2. 6. 2025 od 10:40. 

 
V Liberci 12. 5. 2025    Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová      Ověřila: Kateřina Váňová 


